
Protokół Nr 25/21

z posiedzenia on-line Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 11 maja
2021r. godz. 14,00

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  stanowi  załącznik  nr  1  do
protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja na temat przyjęcia porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu Nr 24/21 z dnia 18 marca 2021r. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały ws zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r. - projekt
nr 1 (zał. nr)
4. Zaopiniowanie projektu uchwały ws zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r. - projekt
nr 2.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Miasta
Pabianice na rok 2021
6.  Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru
godzin  zajęć  nauczycieli  szkół,  nauczycieli  przedszkoli  pracujących  z  grupami
obejmującymi dzieli  6-letnie i dzieci  młodsze zatrudnionych w szkołach i  przedszkolach
oraz  obniżenie  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli
zajmujących  stanowiska  kierownicze w przedszkolach,  szkołach i  zespołach  szkół,  dla
których organem prowadzącym jest Miasto Pabianice.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek
oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe
i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom
zatrudnionym  w  przedszkolach  i  szkołach  podstawowych,  dla  których  organem
prowadzącym jest Miasto Pabianice.
8. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2020 przez Wydział Edukacji Kultury i Sportu.
9. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2020 przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji.
10. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2020 przez Miejski Ośrodek Kultury.
11. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2020 przez Muzeum Miasta Pabianic.
12. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2020 przez Miejską Bibliotekę Publiczną.
13. Sprawy różne.
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Ad. 1
Posiedzenie  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  odbyło  się  w  dniu  11  maja  2021r.
o godz. 14,00 w trybie on-line. Osoby uczestniczące w posiedzeniu otrzymały wcześniej
informacje  o  sposobie  logowania  się  do  systemu.  Posiedzenie  Komisji  było  również
transmitowane on-line na stronie www.um.pabianice.pl

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  Pani  Iwona  Marczak
(dalej: Przewodnicząca  Komisji)  przywitała  wszystkich  radnych  i  zaproszonych  gości,
którzy dołączyli do posiedzenia on-line KOKiS.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  listę  obecności  członków  Komisji.  Wszyscy  radni,
członkowie KOKiS byli obecni.

Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do porządku obrad (zał. nr 2). Uwag nie
było, przyjęto.

Ad. 2
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do protokołu nr 24/21 dnia 18 marca 2021r.
Uwag nie było, przyjęto.

Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r.
- projekt nr 1 (zał. nr 3)

Zastępca  Skarbnika  Miasta  Pabianic  Pan  Mariusz  Hochman  (dalej:  Zastępca
Skarbnika) omówił projekt ww. uchwały.
I. Po stronie planu dochodów dokonuje się zwiększeń w kwocie 147.322,77 zł, w tym:
- z tytułu podpisania umowy nr 1/2021 z dnia 27.04.2021 r, pomiędzy Miastem Pabianice
a Powiatem Pabianickim w sprawie finansowania kosztów działalności Warsztatu Terapii
Zajęciowej, ul. Jana Pawła II 68 w kwocie 96.426,80 zł (MCPS),
-  z  tytułu  otrzymania  odszkodowania  od  ubezpieczyciela  za  pęknięcie  nagrzewnicy
w systemie wentylacyjno-grzewczym na pływalni w kwocie 34.348,87 zł (MOSIR),
-  z  tytułu  otrzymania  odszkodowania  od  ubezpieczyciela  za  uszkodzenie  laptopa
do obsługi drona w kwocie 1.547,10 zł (SM),
-  z  tytułu  zwiększenia  wpływów  z  różnych  dochodów  w  kwocie  15.000,00  zł  (ZDM).
II. Po stronie  planu  wydatków dokonuje  się  zmian  persaldem w kwocie  320.772,77  zł,
w tym:
1. zwiększenia w kwocie 1.190.772,77 zł:
- z tytułu podpisania umowy nr 1/2021 z dnia 27.04.2021 r, pomiędzy Miastem Pabianice
a Powiatem Pabianickim w sprawie finansowania kosztów działalności Warsztatu Terapii
Zajęciowej, ul. Jana Pawła II 68 w kwocie 96.426,80 zł (MCPS),
- z tytułu przekazania środków na wykonanie naprawy pękniętej nagrzewnicy oraz remontu
zalanych pomieszczeń na pływalni w kwocie 34.348,87 zł (MOSIR),
-  z  tytułu  przekazania  środków na  zakup nowego sprzętu  do  obsługi  drona  w kwocie
1.547,10 zł (SM), - z tytułu rozszerzenia robót zadania pn. „Budowa drogi łączącej ulicę
Batalionów Chłopskich z ulicą Lutomierską" w kwocie 18.450,00 zł (ZDM),
-  z  tytułu  przekazania  dotacji  celowej  na  zakup  samochodu  dla  Komendy Powiatowej
Państwowej  Straży  Pożarnej  celem  realizacji  zadania  pn.  „Zakup  samochodów
dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pabianicach w ramach zadań:
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„Zakup  samochodów  ratowniczo-gaśniczych"  oraz  „Zakup  pojazdów  i  wyposażenia
dla Państwowej Straży Pożarnej województwa łódzkiego" w kwocie 15.000,00 zł (WZKiIN),
-  z  tytułu  przekazania  dotacji  celowej  dla  ZGM  na  realizację  zadania  inwestycyjnego
pn. „Częściowa  termomodernizacja  budynku  przy  ul.  Zamkowej  4813  w  Pabianicach"
w kwocie 25.000,00 zł (RIM),
-  z  tytułu  przekazania  dotacji  celowej  dla  ZGM  na  realizację  zadania  inwestycyjnego
pn. „Modernizacja nieruchomości przy ulicy Moniuszki 8a" w kwocie 470.000,00 zł (RIM),
-  z  tytułu  przekazania  środków  na  realizację  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa
oświetlenia ulicznego" w kwocie 130.000,00 zł (WITiK),
- z tytułu realizacji zadania własnego gminy pn. „Prowadzenie na terenie Miasta schroniska
i noclegowni dla osób bezdomnych" wynikającego z ustawy o pomocy społecznej w drugim
półroczu 2021 r. w kwocie 200.000,00 zł (WSSiG),
-  z  tytułu  przekazania  środków  na  realizację  zadań  związanych  z  realizacją  zadań
statutowych jednostki w kwocie 200.000,00 zł (ZDM).;
2. zmniejszenia w kwocie 870.000,00 zł:
- kwotę 400.000,00 zł, jako zmniejszenie środków zabezpieczonych w rezerwie ogólnej,
-  kwotę  470.000,00  zł,  jako  zmniejszenie  środków  zabezpieczonych  w  rezerwie
inwestycyjnej.
III. Dokonuje się przesunięć w ramach wydatków na dotacje bieżące pomiędzy podmiotami
niezaliczanymi  do  sektora  finansów  publicznych  w  dziale  801,  rozdziale  80101
(zwiększenie), 80104 (zmniejszenie) w kwocie 180.000,00 zł.
IV. Zmiana wyniku budżetu

Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku
budżetu w roku 2021,  który ulega zmniejszeniu o kwotę 173.450,00 zł,  i  po zmianach
będzie wynosił (-) 49.396.288,94 zł (deficyt budżetu). 

Dla zbilansowania wyniku wprowadza się: 
- nadwyżkę z lat ubiegłych, pomniejszoną o niewykorzystane środki pieniężne, o których
mowa w art.  217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 173.450,00 zł.
Deficyt po zmianach planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z:
- emisji obligacji w kwocie 22.000.000,00 zł,
- wolnych środków w kwocie 27.202.483,34 zł,
- nadwyżki z lat ubiegłych, pomniejszonej o niewykorzystane środki pieniężne, o których
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 191.730,56 zł,
-  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających
z rozliczenia środków określonych w art.  5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych
i dotacji  na  realizację  programu,  projektu  lub  zadania  finansowego  z  udziałem  tych
środków w kwocie 2.075,04 zł.

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji  zarządziła głosowanie, odczytała
imiona i nazwiska radnych, członków Komisji, którzy kolejno oddawali głosy.

Głosowanie jawne imienne (zał. nr) w sprawie zaopiniowania projektu ww. uchwały : za - 7,
przeciw  -  0,  wstrzymało  się  –  2  (zał.  nr  4).  Projekt  uchwały  został  zaopiniowany
pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r.
- projekt nr 2 (zał. nr 5)

Zastępca Skarbnika omówił projekt ww. uchwały.
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I. Po stronie planu wydatków dokonuje się zwiększenia w kwocie 239.112,00 zł: 
- z tytułu przekazania dotacji celowej dla MOK jako wkład własny na realizację zadania
inwestycyjnego pn. „Modernizacja elewacji budynku i attyki Domu Ludowego z 1903 r. -
obecnie Miejskiego Ośrodka Kultury w Pabianicach" (WEKiS).
II. Zmiana wyniku budżetu

Skutkiem powyższej zmiany jest zmiana wyniku budżetu w roku 2021, który ulega
zmniejszeniu o kwotę 239.112,00 zł,  i  po zmianach będzie wynosił  (-)  49.635.400,94 zł
(deficyt budżetu). 

Dla zbilansowania wyniku wprowadza się:
- nadwyżkę z lat ubiegłych, pomniejszoną o niewykorzystane środki pieniężne, o których
mowa w art.  217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 239.112,00 zł.
Deficyt po zmianach planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z:
- emisji obligacji w kwocie 22.000.000,00 zł,
- wolnych środków w kwocie 27.202.483,34 zł,
- nadwyżki z lat ubiegłych, pomniejszonej o niewykorzystane środki pieniężne, o których
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 430.842,56 zł,
-  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających
z rozliczenia środków określonych w art.  5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych
i dotacji  na  realizację  programu,  projektu  lub  zadania  finansowego  z  udziałem  tych
środków w kwocie 2.075,04 zł.

Przewodnicząca Komisji:  rozumiem, że jeżeli  będą pieniądze to  ten projekt  rozpocznie
się już w tym roku?

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury  Pani  Maria  Wrzos-Meus  (dalej:  Dyrektor  MOK):
wniosek o dofinansowanie został złożony 27 listopada 2020r., wystąpiłam o środki w trybie
konkursowym  w  ramach  „Infrastruktura  domów  kultury”,  prace  planowałam  w  trybie
dwuletnim,  w  2021r.  elewacja  frontowa,  w  2022  elewacja  północna.  Otrzymałam
dofinansowanie na elewacje frontową 220 tys. zł z wnioskowanych 298 zł. Te pieniądze
mam przyznane, w związku z tym ta elewacje mogę wykonać. Wkład własny do wykonania
tej inwestycji to 239 tys. zł. Musimy to zadanie wykonać do końca tego roku. 

Przewodnicząca Komisji: czyli te 450 tys. zł to jest tylko elewacja frontowa?

Dyrektor MOK: tak, to jest wymiana okien, wrócenie wg kwerendy archiwalnej do starych
kształtów  okien,  rozbiórka  całej  attyki  i  odtworzenie  i  postawienie  jej  na  nowo,  tynki
renowacyjne, wymiana drzwi wejściowych, gzymsy i podświetlenie.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  czy  dysponuje  Pani  Dyrektor  wizualizacją,  jak  to  będzie
wyglądało?

Dyrektor MOK: oczywiście tak,  projekt zrobiliśmy ze środków własnych MOK, wszelkie
ekspertyzy,   pozwolenia,  kosztorys  inwestycyjny  i  projekt  mamy,  również  oddaliśmy
to do konsultacji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, mamy zgodę. Cały proces trwał
8 miesięcy.

Radny Włodzimierz Stanek: czy możemy jako radni otrzymać tą wizualizację?

Dyrektor MOK: tak, prześlę wizualizację do Biura Rady. Nie mieliśmy żadnej dowolności
w kształtowaniu  wizualizacji  tej  elewacji,  ponieważ  będzie  to  dokładne  odwzorowanie
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części  tynków  tak,  jak  to  było  w  kwerendzie  archiwalnej,  konserwator  zabytków
zobowiązał nas do tego, jak to ma wyglądać łącznie z kolorem tynków.

Przewodnicząca Komisji: proszę, żebyśmy wszyscy członkowie Komisji to otrzymali. 

Wizualizacja (zał. nr 6).

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji  zarządziła głosowanie, odczytała
imiona i nazwiska radnych, członków Komisji, którzy kolejno oddawali głosy.

Głosowanie jawne imienne (zał. nr) w sprawie zaopiniowania projektu ww. uchwały: za - 9,
przeciw  -  0,  wstrzymało  się  –  0  (zał.  nr  7).  Projekt  uchwały  został  zaopiniowany
pozytywnie.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy
Miasta Pabianice na rok 2021 (zał. nr 8)

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Pabianic  Pani  Aleksandra  Jarmakowska-Jasiczek
(dalej: Zastępca Prezydenta) omówiła projekt ww. uchwały.

Zgodnie z art. 37 ust.1 i 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku Prawo wodne (t j. Dz.U.
z  2021  r.  poz.  624)  rada  gminy  określa  w  drodze  uchwały  będącej  aktem  prawa
miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje okres między
1 czerwca a 30 września oraz wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach
morskich przyległych do danej gminy. 

Przez  kąpielisko  rozumie  się  wyznaczony  przez  radę  gminy  wydzielony
i oznakowany  fragment  wód  powierzchniowych,  wykorzystywany  przez  dużą  liczbę
osób kąpiących  się,  pod  warunkiem  że  w  stosunku  do  tego  kąpieliska  nie  wydano
stałego zakazu  kąpieli;  kąpieliskiem  nie  jest:  pływalnia,  basen  pływacki  lub
uzdrowiskowy, zamknięty zbiornik wodny podlegający oczyszczaniu lub wykorzystywaniu
w  celach  terapeutycznych,  sztuczny,  zamknięty  zbiornik  wodny,  oddzielony  od  wód
powierzchniowych i wód podziemnych - art. 16 pkt. 22 cyt. ustawy. 

Na  podstawie  art.  37  ust.  3  cyt.  ustawy  Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji
w Pabianicach  przekazał  Prezydentowi  Miasta  Pabianie  wniosek  o  umieszczenie
w wykazie  kąpielisk,  kąpielisko,  które  miałoby  być  otwarte  w  sezonie  kąpielowym  we
wskazanym w treści uchwały okresie. 

Projekt uchwały,  wraz z wnioskami i dokumentami Prezydent, do dnia 28 lutego,
przekazał  do  zaopiniowania  Wodom Polskim,  właściwemu organowi  Inspekcji  Ochrony
Środowiska i państwowemu powiatowemu inspektorowi sanitarnemu - art. 37 ust. 12 cyt.
Ustawy.  Przeprowadzono  także  konsultacje  społeczne  poprzez  opublikowanie
informacji o podaniu  do  publicznej  wiadomości  ww.  projektu  uchwały  na  tablicy
ogłoszeń w Biuletynie Informacji Publicznej z możliwością wniesienia przez mieszkańców
uwag.  Wszystkie  ww.  instytucje  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały,  natomiast
mieszkańcy w drodze konsultacji nie wnieśli uwag. 

Wobec powyższego przedstawiamy projekt uchwały w sprawie określenia wykazu
kąpielisk  na  terenie  gminy  Miasta  Pabianice  na  rok  2021,  gdzie  w  wykazie  kąpielisk
umieszczony został  wydzielony fragment  wód  powierzchniowych,  na  którym Prezydent
zamierza  utworzyć  kąpielisko,  którego  organizatorem  będzie  Miejski  Ośrodek  Sportu
i Rekreacji Pabianicach. 
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Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji  zarządziła głosowanie, odczytała
imiona i nazwiska radnych, członków Komisji, którzy kolejno oddawali głosy.

Głosowanie  jawne imienne (zał.  nr  9)  w sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:
za - 8,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  –  0,  nie  brało  udziału  w  głosowaniu  –  1.  Projekt
uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Ad. 6 i 7 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  określenia    tygodniowego  obowiązkowego
wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  szkół,  nauczycieli  przedszkoli  pracujących
z     grupami obejmującymi dzieli 6-letnie i dzieci młodsze zatrudnionych w szkołach
i     przedszkolach  oraz  obniżenie  tygodniowego  obowiązkowego    wymiaru  godzin
zajęć     nauczycieli  zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach,  szkołach
i     zespołach  szkół,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice
(zał.     nr     10)  i  projektu  uchwały  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość
stawek     oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia
zasadniczego,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia
za     godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  wysokość
i     warunki  wypłacania  nagród  nauczycielom  zatrudnionym  w  przedszkolach
i     szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Pabianice
(zał. nr 11)

     Zastępca  Prezydenta:  po  rozmowach  z  Panem  Prezydentem,  nauczycielami,
po analizie tematu, proszę o wycofanie uchwały z pkt 6 i 7 z porządku obrad Komisji i sesji.
Zostaniemy przy uchwale, która do tej pory obowiązywała.

       Naczelnik Wydziału Edukacji,  Kultury i  Sportu Waldemar Boryń  (dalej:  Naczelnik
WEKiS):  mamy  pozytywne  opinie  obu  związków  zawodowych  na  temat  obu  tych
uchwał. Jedna z opinii jest pozytywna z uwagą dotyczącą wysokości środków na dodatek
funkcyjny dla  nauczyciela  opiekuna  stażów,  gdzie  zz  proponowały  zwiększenie
tego dodatku. W tej chwili, po wpłynięciu do Prezydenta pism od nauczycieli przedszkoli,
Pan Prezydent  zdecydował  o  wstrzymaniu  procedowania  tych  uchwał  i  prosimy
o wycofanie.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  poproszę  o  szczegóły,  z  jakimi  uwagami  zwracali  się
nauczyciele  w  tych  pismach.  Rozumiem,  że  odkładamy  temat  na  rok,  do  czasu
przygotowywania następnych arkuszy organizacyjnych, wracamy do tematu w miesięcu
marcu, kwietniu?

Naczelnik WEKiS: tak.

Zastępca  Prezydenta:  te  pisma  od  nauczycieli  do  Biura  Rady  wpłynęły,  my  je  dzisiaj
otrzymaliśmy, Państwo na pewno też będziecie mieli je do wglądu.

Przewodnicząca Komisji: one były dopiero dzisiaj dołączone, więc może nie wszyscy się
z nimi zapoznali.

Pismo PM nr 16 z dnia 10 maja 2021 (zał. nr 12)
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Ad. 8
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2020 (zał. nr 13) przez Wydział Edukacji Kultury i Sportu

Przewodnicząca  Komisji  wskazała,  że  wszyscy  radni  otrzymali  sprawozdanie
z wykonania  budżetu  w  formie  papierowej,  ale  również  online,  każdy  miał  czas,  żeby
się zapoznać  z  jego  treścią,  poprosiła  o  zwięzłe,  merytoryczne  omówienie  wykonania
budżetu.

Naczelnik  WEKiS:  nie  będę  mówił  o  cyferkach,  bo  wszystkie  dane  Państwo
otrzymaliście.  Chciałbym  zasygnalizować  najważniejsze  sprawy,  które  miały  związek
z budżetem 2020r. Po raz pierwszy nie udało nam się wykonać planu w 99%, bo takie
zwykle  było  wykonanie.  Wykonanie  na  poziomie   96  %,  na  niewykonanie  złożyły  się
mniejsze dotacje dla przedszkoli niepublicznych, nie zostały zrealizowane dowozy dzieci
do  szkół,  nie  funkcjonowały  kuchnie  i  stołówki.  Pozytywy  to  duże  środki  uzyskane
przez UM  na  poprawę  funkcjonowania  tzw  zdalnego  nauczania.  Udało  nam  się  się
tuż przed pandemią zrealizować projekt,  który miał  za zadanie kształcić  informatycznie
różne  grupy  społeczeństwa  miejskiego,  w  tym  niepełnosprawnych  i  seniorów.  Na  te
okoliczność  zakupiliśmy  24  laptopy,  które  trafiły  do  szkół  wraz  z  zakończeniem  tego
projektu. Kolejne dwa projekty Polska Cyfrowa i Polska Cyfrowa+, łącznie z tych trzech
projektów  udało  nam  się  wesprzeć  szkoły  114  laptopami.  Na  pewno  poprawiło
to efektywność uczniów i nauczycieli. Ostatnia rzecz to fakt zwiększającej się procentowo
wielkości  środków które  wydawane  są  przez  szkoły  i  przedszkola  na  wynagrodzenia.
Dzisiaj zbliżamy się do 90% wszystkich wydatków, oznacza to, że nie do końca jesteśmy
wystarczająco  zabezpieczeni  jeśli  chodzi  o  wydatki  na  oświatę,  coraz  większy  udział
miasta, wzrost udziału w wynagrodzeniach odbywa się kosztem środków na inwestycje
w szkołach. Niezależne od decyzji włodarzy miast, gmin decyzje ministerstwa dotyczące
podniesienia  płac  w  oświacie,  tylko,  że  znowu  poza  deklaracjami,  nie  idą  za  tym
zabezpieczenie w 100% środków na realizacje tego zadania. 

Przewodnicząca Komisji:  jeżeli  ponad 90% na wynagrodzenia,  to  jakie  wydatki  zostały
ograniczone?

Naczelnik  WEKiS:  ograniczamy inwestycje,  można powiedzieć,  ze  jednym z  powodów
jest to, że większość naszych placówek by la termomodernizowana, jakby z innego źródła
było  to  finansowane,  natomiast  generalnie  ograniczenia  dotyczą  bieżącego
funkcjonowania: drobne zakupy, bieżące remonty i wydatki na energię, co akurat cieszy.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2020 (zał. nr 14): za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się – 2, nie brało udziału
w głosowaniu – 2. Komisja zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020r.
pozytywnie. 

Ad. 9
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2020 przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji
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Główna  księgowa  MOSiR  Iwona  Binek:  wykonanie  planu  po  stronie  dochodów
na poziomie  69%,  wydatki  na  poziomie  96%.  Jak  zwykle  z  tego  największą  grupę
stanowią wynagrodzenia  osobowe  pracowników  i  pochodne.  Dużą  kwotę  pochłonął
paragraf remonty i naprawy, bieżące konserwacje urządzeń kotłowni na hali, monitoringu,
natomiast najwyższą grupę w tych wydatkach stanowi remont niecki basenowej w kwocie
147.499,00 zł. Duża grupę stanowi tez zakup energii. Proszę o ewentualne pytania.

Radny Tadeusz Gęs: kiedy będzie honorowana Karta Pabianiczanina na MOSiR?

Główna księgowa Iwona Binek: ja nie potrafię na to pytanie odpowiedzieć, po konsultacji
z dyrektorem ewentualnie odpowiedź prześlę e-mailem.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2020 (zał. nr 15): za pozytywną opinią - 5, przeciw - 0, wstrzymało się – 2, nie brało udziału
w głosowaniu – 2. Komisja zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020r.
pozytywnie. 

Ad. 10
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2020 przez Miejski Ośrodek Kultury
      Dyrektor MOK: w planie mieliśmy dotacje  w wysokości  1,5 mln zł,  50 tysięcy zł
oddaliśmy do UM wraz z pieniędzmi z ZUS z tarczy antycovidowej, w sumie 95 tys. zł.
Z dotacji  podmiotowej  zostało  nam  1.400  zł,  wykonaliśmy  plan  w  100  %,  przychody
własne zostały  okrojone z  wiadomych  powodów.  Dla  porównania  przychody własne ze
sprzedaży usług w 2019r.  mieliśmy 317 tysięcy zł  przychodu,  w 2020r.  168 tysięcy zł.
Wynagrodzenia stanowią znaczną kwotę, zaplanowano 1 mln zł, wykonanie 97% z uwagi
na  zwolnienia  lekarskie  oraz  niewykonanie  podwyżek,  niższe  koszty  zakupu  energii
elektrycznej, w czasie pandemii  ograniczona liczba zajęć, albo online, albo 1 instruktor
1 uczestnik,  na koniec 2020r.  mieliśmy tez obniżenie średniorocznej  liczby etatów o 1.
Najbardziej  doskwierał  nam  brak  wpływów  z  wynajmu  sali,  ale  dosyć  szybko
wprowadziliśmy zakup biletów wirtualnych,  zarobiliśmy na tym prawie  30 tysięcy zł  na
koniec 2020r.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2020 (zał. nr 16) : za pozytywną opinią - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, nie brało
udziału  w  głosowaniu  –  3.  Komisja  zaopiniowała  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu
za 2020r. pozytywnie. 

Ad. 11
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2020 przez Muzeum Miasta Pabianic.
      Dyrektor Muzeum Miasta Pabianic Pan Ryszard Adamczyk (dalej: Dyrektor Muzeum):

8



budżet  Muzeum  wyniósł  1.613.500,30  zł  przy  dotacji  UM  w  kwocie  1.241.000,00  zł
Wykorzystano 1.495.220,00 zł,  zostało w bilansie 128.279,00 zł  które zostały włączone
do  budżetu na rok 2021r. Około 1 mln zł to są koszty pracownicze, pensje, pochodne,
ponad 1 mln zł wydatki związane z działalnością i inwestycjami. 

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2020 (zał. nr 17): za pozytywną opinią - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, nie brało udziału
w głosowaniu – 3. Komisja zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020r.
pozytywnie. 

Ad. 12
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2020 przez Miejską Bibliotekę Publiczną.

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Pani Marzena Litman (dalej: Dyrektor MBP):
suma budżetowa z przychodu to  kwota  1,7  mln  zł,  z  tego z  1.500.065,00 zł  mieliśmy
z budżetu  UM  w  tym  65  tysięcy  z  biblioteki  powiatowej,  której  zadania  realizujemy
już od 20 lat. Udało nam się w 2020r. pozyskać 44 tys. z biblioteki narodowej na zakup
pozycji  książkowych  oraz  dzięki  uprzejmości  naszym  wspaniałym  czytelnikom
dodatkowo 50 tys.  z budżetu obywatelskiego,  tutaj  podziękowania dla Państwa radnych
i dla  zarządu  Urzędu  Miejskiego.  Dla  nas  to  bardzo  duża  kwota.  Blisko  130  tysięcy
zakupów  zbiorów.  Pracowników  coraz  mniej,  dodatkowo  dużo  osób  przebywało  na
zwolnieniach,  dzięki  temu  udało  nam  się  spiąć  ten  budżet.  Dodatkowo  otrzymaliśmy
pieniądze  z  tarczy  antycovidowej,  chociaż  musieliśmy  je  oddać  do  budżetu  miasta.
Czekamy  nadal  na  podwyżki,  musimy  podnosić  pensje  minimalną,  ale  takich
prawdziwych podwyżek  dla  wszystkich  pracowników  biblioteki  nie  było.  Przykro  nam,
że bardzo  dużo naszych  czytelników  odeszło,  ale  w  roku  byliśmy  zamknięci  51  dni,
w międzyczasie  wykorzystaliśmy  ten  czas  na  porządkowanie  dokumentacji,  zbiorów,
przygotowywaliśmy  się  również  do  zajęć  online.  Większość  kwoty  z  budżetu  to  są
wynagrodzenia i  pochodne,  czynsz za najem pomieszczeń, podatek od nieruchomości.
Na działalność  kwota  niewielka,  można  byłoby  robić  jeszcze  więcej  ciekawych  rzeczy,
najem budynków, ale oczywiście cieszymy się, że udało nam się tak poszerzyć zbiory.

Przewodnicząca Komisji  odczytała  imiona i  nazwiska radnych,  członków Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2019 (zał. nr 18): za pozytywną opinią - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, nie brało udziału
w głosowaniu – 3. Komisja zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020r.
pozytywnie. 

Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu (zał. nr 19)
 

Ad. 13
Sprawy różne
- do wiadomości: odpowiedź na wniosek W. Stanka: pismo z dnia 18 lutego 2021r. znak:
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SPM-I.0003.4.2021  (zał.  nr  20)  i  z  dnia  17  marca  2021r.  znak:  SPM-I.0003.4.2021
(zał. nr 21)

Radny  Włodzimierz  Stanek:  jak  przygotowania  do  wspólnej  obsługi  księgowej  CUW,
od podjęcia uchwały minęło już trochę czasu, na jakim to jest etapie?

Naczelnik  WEKiS:  zgodnie  z  uchwałą  ruszyliśmy  z  tematem,  Prezydent  powołał
zespół konsultacyjny, który składa się z 2 dyrektorek - szkoły i przedszkola, 3 księgowych
ze  szkół  i  przedszkola  i  2  osób  –  pracowników  Wydziału  tj.  zastępca  Naczelnika
i kierownik referatu finansowego. Czuwają nad tym sekretarz miasta i Naczelnik WEKiS.
Zespół  opracowuje  dokumenty,  mamy  już  procedury.  Trwają  prace  nad  obiegiem
dokumentów,  to zarządzenie  też  musi  być  podjęte  i  musi  to  być  ujednolicone  dla
wszystkich  jednostek,  czekają  dokumenty  dotyczące  poltyki  rachunkowości,  to  są  dwa
zarządzenia  Prezydenta,  które  powinny  być  podjęte  jeszcze  w  maju.  Do  końca  tego
tygodnia  główni  księgowi  mają  nam złożyć  deklaracje  co  do swojego akcesu wstępne
do pracy z referacie obsługi finansowej. Dopiero po piątku będziemy wiedzieli, ile spośród
księgowych zechce zasilić nasz zespół. To są potężne dokumenty.

Radny  Tadeusz  Gęs:  jak  będą  wyglądały  zamówienia  realizowane  przez  księgowe
z centrum dla szkół, bo do tej pory księgowa zamawiała i to przyjeżdżało do konkretnej
szkoły, teraz będzie zamawiała dla wszystkich szkół, czyli będzie jakiś magazyn centralny?

Naczelnik  WEKiS:  nie  wiem  jak  to  wyglądało  do  tej  pory,  bo  z  tego  co  słyszę,
to wyglądałoby,  że  księgowe  w  szkołach  i  przedszkolach  wykonywały  zadania,  które
do nich  nie  należały.  W  każdej  jednostce  jest  inna  osoba,  która  w  ramach  swoich
obowiązków zajmowała się pewnymi czynnościami., Jest niedopuszczalne, aby księgowa
płaciła za jakieś faktury,  jednocześnie składała zamówienia,  dla  mnie to  jest  cokolwiek
dziwne.  Tu  się  nic  nie  zmieni,  procedury  zakupowe  będą  się  odbywały  na  poziomie
każdej jednostki,  nie  mamy  zamiaru  wprowadzać  na  ten  moment  przynajmniej,
wspólnej obsługi  w  tym  zakresie.  Każda  jednostka  ma  swoje  indywidualne  potrzeby,
są regulaminy,  które  będą  realizowane.  Księgowa  otrzymywała  tylko  fakturę  i  tak  się
będzie działo, tyle, że faktura, która dotrze do szkoły X będzie księgowana nie w gabinecie
księgowego na terenie szkoły, tylko w CUW . To będzie jedyna zmiana na ten moment. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzeniem o godz. 15,05.

Protokołowała: Przewodniczyła:

.
    Magdalena Witkowska                       Iwona Marczak
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